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Z Á P I S 
 

zo  10.  riadneho zasadnutia ObZ Obce Poniky, ktoré sa konalo 

dňa 15. 12.  2015 v kultúrnom dome v Ponikách 

 

Prítomní :                               podľa prezenčnej listiny 

         

Program:                                podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 
 

K bodu č. 1 Otvorenie 10. riadneho zasadnutia ObZ v Ponikách 

Zasadnutie otvoril a prítomných privítal starosta obce Ing. Ján Beňo.  

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania zastupiteľstva obce Poniky 

Poslanci ObZ v Ponikách boli oboznámení s programom rokovania. 

Obecné zastupiteľstvo: 

A) Schválilo  

program 10. zasadnutia ObZ. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 3 Kontrola plnenia uznesení 

Prednosta Obecného úradu Poniky  informoval prítomných o plnení uznesení zo zasadnutia 

ObZ, ktoré sa konalo dňa 15.10.2015. 
Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie kontrolu plnenia uznesení  prijatých na zasadnutí Obecného 

zastupiteľstva obce Poniky dňa 15.10.2015. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 4 Informatívna správa o aktivitách starostu obce 

Starosta obce prítomných informoval o aktivitách starostu obce: 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie  

informatívnu správu o aktivitách starostu obce. 
Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 5 Informatívna správa o činnosti hlavnej kontrolórky obce 

Informatívnu správu predložila hlavná kontrolórka obce Poniky. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo  na vedomie 

Informatívnu správu o činnosti hlavnej kontrolórky obce 

ObZ 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

 

K bodu č. 6 Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Poniky  

Návrh plánu kontrolnej činnosti preložila prítomným hlavná kontrolórka obce Poniky. 

Otázky: 

Marek Matuška : môže sa plán kontrolnej činnosti meniť v priebehu polroka ?  

Hlavná kontrolórka: samozrejme na základe uznesení ObZ. 
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Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) schválilo 

návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Poniky na I. polrok 2016 

B) poverilo 

hlavného kontrolóra obce na výkon kontroly v súlade so schváleným plánom kontrolnej 

činnosti na I. polrok 2016 

ObZ 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 7  Zaradenie obce do územia verejno-súkromného partnerstva OZ 

BANSKOBYSTRICKÝ GEOMONTÁNNY PARK s cieľom realizácie stratégie rozvoja 

územia verejno-súkromného partnerstva OZ BANSKOBYSTRICKÝ GEOMONTÁNNY 

PARK  2014 -2020 

Návrh uznesenia predložil prednosta Oc.Ú a informoval prítomným a Banskobystrickom 

geomontánnom parku. 

Otázky:  

Marek Matuška: zaplatená suma 574,61 Eur je suma mesačná?  

Prednosta: suma predstavuje jednorázový vstup v roku 2009. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Potvrdilo 

uznesenie  č. 214/2009  bod 9. písmeno  b) bod 2. ktoré znie : ObZ v Ponikách schvaľuje  

finančný vklad  Obce Poniky vo výške  574,61 € pre OZ Banskobystrický geomontánny park 

na realizáciu  projektu „Rozvoj vidieckeho  územia Banskobystrického geomontánneho parku  

prístupom LEADER“  podporené  zo zdrojov EÚ, ktorého úloha je zabezpečiť získanie 

zručností zamestnancov a členov výkonných a riadiacich orgánov a prípravu integrovanej 

rozvojovej stratégie územia vrátane manažmentu verejno- súkromného  partnerstva prístupom 

LEADER.  

B) Zobralo na vedomie 

informáciu o zámere vypracovať stratégiu rozvoja územia verejno-súkromného partnerstva 

OZ BANSKOBYSTRICKÝ GEOMONTÁNNY PARK prístupom LEADER pre obdobie 

2014 -2020 

C) Schválilo 

zaradenie obce do územia verejno-súkromného partnerstva OZ BANSKOBYSTRICKÝ 

GEOMONTÁNNY PARK s cieľom realizácie stratégie rozvoja územia verejno-súkromného 

partnerstva OZ BANSKOBYSTRICKÝ GEOMONTÁNNY PARK  2014 -2020 

ObZ 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 8  Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky 

Podbod 8.1 Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľky Zuzany Piarovej, trvale bytom 

Horná ulica 267, Poniky 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

zámer previesť pozemok parc. č. KN „C“ 1341/51 o výmere 29 m2, zast. pl.,   kat. územie 

Poniky vytvorený z pozemku parc. č. KN „E“ 8585/1, vedený na LV č. 2510 z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa podľa §9a ods. 8, písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov zverejnený na úradnej tabuli obce Poniky dňa 14.05.2015, na 

internetovej stránke obce Poniky dňa 27.08.2015 a zvesený z úradnej tabule dňa 28.05.2015 

a z internetovej stránky dňa 14.10.2015 za podmienky, že žiadateľka znesie bremeno týkajúce 

sa predmetnej parcely, konkrétne umiestnený stĺp miestneho rozhlasu a rastúci strom  



3 

 

 

B) Rozhodlo 

podľa §9 ods. 2, písm. a) a § 9a, ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov obecného 

zastupiteľstva predať pozemok parc. č. KN „C“ 1341/51 o výmere 29 m2, zast. pl., zameraný 

GP č. 47762896-19/2015, over. dňa 19.06.2015, kat. územie Poniky a vytvorený z pozemku 

parc. č. KN „E“ 8585/1, vedený na LV č. 2510, kupujúcej Zuzane Piarovej, trvale bytom 

Horná ulica 267, Poniky za dohodnutú kúpnu cenu    3  €/m2, a to z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, ktorým je, že tento pozemok, je situovaný pred pozemkom parc. č. KN 

„C“ 159,  ktorý je v zmysle LV č. 948 vo výlučnom vlastníctve žiadateľky. Predmetný 

pozemok žiadateľka použije na vybudovanie prístupu k plánovanej stavbe rodinného domu.  

Z dôvodu malej výmery by náklady za vypracovanie znaleckého posudku a náklady na 

obchodnú verejnú súťaž a dražbu prevyšovali kúpnu cenu pozemku. Kúpna cena pozemku za 

výmeru 29 m2 predstavuje sumu celkom 87 €. 

C) Požiadalo starostu obce vypracovať kúpne zmluvy ObZ a predložiť na podpis. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

Termín: 31.01.2016 

Zodpovedný: starosta obce 

 

Podbod 8.2 Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľa Milana Demele, Tatranská 91, 

Banská Bystrica 

Otázky: 

Marek Matuška: žiadateľ Milan Demele vlastní v predmetnej lokalite nejaký pozemok ?  

Ing. Ondrejková: pozemok, ktorého odpredaj žiada je  susediacim pozemkom, na ktorom 

žiadateľ Milan Demele realizuje výstavbu rodinného domu. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „E“ 7066/2, t.č. vedenom na LV 2510 na 

základe žiadosti Milana Demele, trvale bytom Tatranská 91, Banská bystrica 

B) neschválilo 

Odpredaj časti pozemku parc. č. KN „E“ 7066/2, t.č. vedený na LV č. 2510, ktorý sa 

nachádza pri pozemkoch parc. č. KN „C“ 1643/1, 1643/2 a 1643/3 v prospech žiadateľa 

Milana Demele, trvale bytom Tatranská 91, Banská Bystrica. 

ObZ 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

Podbod 8.3 Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľov MUDr. Vincenta Zúbeka a manž. 

MUDr. Beaty, Kalinčiakova 2, Banská Bystrica 

Otázky:  

Marek Matuška: pani Zlatica Tomková bola za ním, že má problémy s uskladneným drevom 

a susedmi.  

Prednosta: vec uskladnenia drevom manželmi Zúbekovcami sa rieši s právnikom. Záležitosť 

bude postúpená príslušnému  súdu, aby manželia Zúbekovci drevo odpratali.  

Starosta: Historicky je to miestna komunikácia, nie je možné aby tam bola vytvorená prekážka 

-  uskladnené drevo. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „E“ 8587/1, t.č. vedenom na LV 2510 na 

základe žiadosti MUDr. Vincenta Zúbeka a manž. MUDr. Beaty, Kalinčiakova 2, Banská 

Bystrica 



4 

 

B) Neschválilo 

Odpredaj časti pozemku parc. č. KN „E“ 8587/1, t.č. vedenom na LV 2510, situovanom pri 

pozemkoch parc. č. KN „C“ 120/2, 120/5, 122, Dolná ulica na základe žiadosti MUDr. 

Vincenta Zúbeka a manž. MUDr. Beaty, Kalinčiakova 2, Banská Bystrica 

ObZ 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

Podbod 8.4 Prenájom pozemkov vo vlastníctve obce Poniky 

Návrhy: 

Ing. Alena Ježeková: pri percentách by mali byť aj počty bodov. Navrhuje do bodu II Kritériá 

hodnotenia návrhov doplniť váhové hodnotenie 80% = 80 bodov, 10 % = 10 bodov, 10% = 10 

bodov. Ako najvhodnejšia ponuka bude ponuka, ktorá bude mať po spočítaní najvyšší počet 

bodov 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

V zmysle §9a ods. 1, písm. a) a ods. 9 zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí zámer prenajať 

pozemky v nasledovných celkoch: 

1. 

- časť parc. č. KN „E“ 1792 – ttp o výmere 107,4386 ha / 1074386m2/ vedený na LV č. 548, 

2. 

-     parc. č. KN „E“ 1626 – ttp, o výmere 4,884 ha /48840 m2/ vedený na LV č. 548, 

3. 

- parc. č. KN „E“ 1943 – ttp o výmere 0,1029 ha /1029 m2/ vedený na LV č. 548, 

- parc. č. KN „E“ 1963 – ttp o výmere 0,7525 ha /7525 m2/ vedený na LV č. 548, 

- parc. č. KN „E“ 1849 – ttp o výmere 0,2244 ha /2244 m2/ vedený na LV č. 548, 

- parc. č. KN „E“ 1895 – ttp o výmere 0,7276 ha /7276 m2/ vedený na LV č. 548, 

- parc. č. KN „E“ 1961 – or. pôda o výmere 0,0935 ha /935 m2/ vedený na LV č. 548, 

- parc. č. KN „E“ 2196 – or. pôda o výmere 0,4677 ha /4677 m2/ vedený na LV č. 2510 

o výmere spolu 2,3686 ha. 

4. 

- parc. č. KN „E 1857 – ttp o výmere 0,8779 ha /8779 m2/ vedený na LV č. 548 

- časť parc. č. KN „E“ 1815/1 – or. pôda o výmere 19,1217 ha /191217 m2/ vedený na LV č. 

2510, 

- parc. č. KN „E“ 1984 – or. pôda o výmere 1,1596 ha /11596 m2/ vedený na LV č. 2510 

- parc. č. KN „E“ 1815/2 – or. pôda o výmere 3,5925 ha /35925 m2/ vedený na LV č. 2510 

- parc. č. KN „E“ 2006 – ttp o výmere 1,8439 ha /18439 m2/ vedený na LV č. 548, 

o výmere spolu 26,5956  ha. 

5. 

- časť parc. č. KN „E“ 7502 – ttp o výmere 7,6119 ha /76119 m2/ vedený na LV č. 2510, 

- parc. č. KN „E“ 7508 – ttp o výmere 0,7786 ha /7786 m2/ vedený na LV č. 2510, 

o výmere spolu 8,3905 ha. 

B) Schválilo 

Komisiu pre vyhodnotenie návrhov  verejnej obchodnej súťaže v počte 7 členov z toho: 

5 členov s právom hlasovania: 

Roman Meško 

Ing. Alena Ježeková 

Ing. Juraj Piar 

Marek Matuška 

Ján Diško 

2 členovia bez práva hlasovania: 
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Bc. Pavol Ondrejko 

Ing. Jana Ondrejková 

C) Schválilo 

Podmienky obchodnej verejnej súťaže: 

1)  Účasť na súťaži: 

Súťaže sa môžu zúčastniť právnické a fyzické osoby – podnikateľ. 

2) Predmetné pozemky sa podľa územného plánu obce môžu použiť len na poľnohospodárske 

účely 

3) Obsah návrhu: 

a) obchodné meno, sídlo, IČO (fyzický osoba – podnikateľ alebo právnická osoba) 

b) výpis z obchodného registra u právnickej osoby a výpis zo živnostenského registra 

u fyzickej osoby – podnikateľa, osvedčenie o zápise do evidencie samostatne hospodáriaceho 

roľníka – overená fotokópia 

c) návrh využitia pozemkov 

d) ponúkaná nájomná cena, pričom minimálna nájomná cena je 33 eur/ha/rok 

e) spôsob a termín úhrady nájomnej ceny 

f) nájomná zmluva bude uzatvorená  na dobu neurčitú v zmysle §663 a nasl. Občianskeho 

zákonníka 

4) Spôsob podávania návrhu: 

Návrh do súťaže predkladá navrhovateľ osobne v písomnej forme v slovenskom jazyku spolu 

s prílohami v zalepenej obálke, na ktorej je uvedené meno a adresa navrhovateľa s označením 

„Obchodná verejná súťaž – NEOTVÁRAŤ“.  

5) Miesto, lehota na podávanie návrhov a otváranie obálok: 

Návrhy musia byť doručené na adresu vyhlasovateľa, t.j. Obec Poniky, Malá Stráňa 32, 976 

33 Poniky (ďalej len vyhlasovateľ) najneskôr do 14.00 hod. dňa 11.01.2016 Obálky sa 

otvárajú na adrese vyhlasovateľa o 17.00 hod. dňa 12.01.2016 

Platnosť súťaže: 

Obchodná verejná súťaž je platná, ak návrhy podajú minimálne dvaja navrhovatelia, ktorí 

spĺňajú podmienky obchodnej verejnej súťaže. Ak návrh podá len jeden navrhovateľ, ktorý 

spĺňa podmienky obchodnej verejnej súťaže, komisia môže odporučiť návrh na prenájom 

nehnuteľností. 

6) Obhliadka predmetu verejnej obchodnej súťaže: 

Vyhlasovateľ sprístupní predmet obchodnej verejnej súťaže k obhliadke vo vopred 

dohodnutom termíne najneskôr však do 14.00 hod. dňa 11.01.2016. 

II. Kritériá hodnotenia návrhov: 

Hodnotenie návrhov vykoná komisia zriadená obecným zastupiteľstvom pre vyhodnotenie 

návrhov do súťaže. Komisia má nepárny počet členov a je minimálne päťčlenná. Komisia  

otvára návrhy, určí víťaza súťaže a poradie ostatných navrhovateľov a spisuje zápisnicu 

o priebehu súťaže. Pri osobnej účasti na otváraní návrhov, navrhovateľ predloží doklad 

preukazujúci jeho totožnosť, resp. overenú plnú moc, ak je poverený zastupovaním 

navrhovateľa. Pri hodnotení návrhov komisia bude vychádzať najmä z týchto kritérií: 

výšky nájomnej ceny: váha kritéria 80% 

návrh využitia pozemku: váha kritéria 10% 

likvidácia náletových drevín: váha kritéria 10 % 

III. Postup pri preberaní návrhov: 

Vyhlasovateľ prostredníctvom povereného zamestnanca vyhlasovateľa pri preberaní návrhu: 

Skontroluje 

neporušenosť obálky, 

správnosť zapečatenia obálky, 

správne označenie obálky, t.j. Obchodná verejná súťaž – NEOTVÁRAŤ 
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v prípade, že obálka bude porušená, vyhlasovateľ ju vráti navrhovateľovi. 

Vypíše potvrdenie o prevzatí návrhu (dvojmo, z toho jedenkrát pre vyhlasovateľa a jedenkrát 

pre navrhovateľa), kde budú uvedené nasledovné údaje: 

dátum 

presný čas 

poradie doručenej obálky. 

Potvrdenie opatrí okrúhlou pečiatkou s erbom vyhlasovateľa a podpisom preberajúceho 

zamestnanca vyhlasovateľa. 

IV. Vybranie najvhodnejšieho návrhu: 

Lehota na oznámenie vybraného návrhu: 

Výsledky súťaže prerokuje obecné zastupiteľstvo, ktoré na základe zápisnice o priebehu 

súťaže, schváli najvhodnejší návrh. 

Výsledky súťaže oznámi vyhlasovateľ účastníkom súťaže bez zbytočného odkladu po 

schválení   najvhodnejšieho návrhu obecným zastupiteľstvom. S víťazom súťaže vyhlasovateľ 

uzavrie nájomnú zmluvu. 

V. Práva vyhlasovateľa obchodnej verejnej súťaže 

1) vyhlasovateľ si vyhradzuje právo odmietnuť jednotlivé návrhy a prípadne, ak uzná za 

vhodné, aj všetky doručené návrhy. Je oprávnený vybrať si ten návrh, ktorý bude pre 

vyhlasovateľa najvýhodnejší. Navrhovatelia nemajú nárok na náhradu nákladov spojených 

s účasťou na obchodnej verejnej súťaži. 

2) vyhlasovateľ si vyhradzuje právo ponúknuť uzavretie nájomnej zmluvy ďalšiemu v poradí 

určenom výberovou komisiou, ak víťaz písomne oznámi, že nemá záujem o uzavretie 

nájomnej zmluvy, ďalej ak nepodpíše nájomnú zmluvu v lehote do 15 dní od schválenia 

nájomnej zmluvy obecným zastupiteľstvom. 

Hlasovanie: 8/1/0/ proti Dušan Hrčka 

D) Schválilo 

Návrh poslankyne Ing. Aleny Ježekovej: 

Doplniť do bodu II Kritériá hodnotenia návrhov  váhové hodnotenie 80% = 80 bodov, 10 % = 

10 bodov, 10% = 10 bodov. Ako najvhodnejšia ponuka bude ponuka, ktorá bude mať po 

spočítaní najvyšší počet bodov. 

Hlasovanie: 

9/0/0 
 

K bodu č. 9 Návrh dodatku č. 12 k nájomnej zmluve č. 9/2003 

Otázky: 

Ing. Roman Resl: koľko je celková suma prenájmu na rok.  

Ing. Peter Matula: prenájom je do výšky 300000 eur. Rokovali sme so starostom obce 

a finančnou komisiou o  sume 120 000, na dozornej rade o sume 175 000 eur. Minulý týždeň 

bola ustanovená suma nájmu na 180000 eur. V budúcnosti je potrebné nájomné odvádzať od 

vyťaženého objemu dreva a nájom podnik zvládne, len aby to nebolo na úkor výsadby. 

Poďakoval všetkým zamestnancom, dodávateľom a spolupracujúcim inštitúciám.  

Starosta: je vypísané verejné obstarávanie na ťažobnú činnosť dva lesné obvody : Bukovina, 

Budislava. Pri obstarávaných dodávkach služieb je stanovená cena ako predpokladaná hodnota 

zákazky. Do 22.12. 2015 očakávame návrhy ťažobných a lesopestebných činností. Rezervy sú 

stále vysoké. Na účtoch OPL je cca 405 tis Eur. Bude potrebné zvolať valné zhromaždenie. 

Nemôžu odtekať peniaze, ako sa stalo na začiatku volebného obdobia. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Dodatok č. 12 k nájomnej zmluve č. 9/2003 zo dňa 02.07.2003 

Hlasovanie: 9/0/0/ 
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Termín: 20.12.2015 

Zodpovedný: konatelia OPL, spol. s r.o. 

 

K bodu č. 10 všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č. 9/2015, ktorým sa mení VZN 

č. 5/2014 o určení výšky dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, 

dieťa materskej školy a dieťa školského zariadenia. 

Okolnosti vysvetlil prednosta: VZN bude platné jeden deň. Výška 32 796 eur. Starosta obce 

navrhol zo sumy 32 796 eur, ktorá patrí obci Poniky a nie obci Hiadeľ  ZUŠ zaplatiť polovicu, 

t.j.  16 398 eur a zaslať na účet. Požiadali starostu obce Hiadeľ o informácie o ZUŠ. Informácie 

nie sú dostatočné a presné, okrem čísla účtu na ktorý treba poslať finančné prostriedky.  

Marek Matuška: je možné odpočítať z dotácie dlžnú sumu za prenájom.  

Starosta: dlžnú sume nie je možné odpočítať z dotácie. 

Riaditeľka ZŠ s MŠ: zatiaľ pohľadávka nebola uhradená vo výške 665 eur. Očakávame že 

nájom zaplatia. 

Starosta: VZN bude platné len 31.12.2015. V ten deň sa uskutoční prevod finančných 

prostriedkov a potom uznesenie stratí platnosť. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  9/2015 ktorým sa mení VZN č 5/2014 o určení 

výšky dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej 

školy a dieťa školského zariadenia. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 11 VZN obce Poniky č. 4/2015 o umiestňovaní volebných plagátov 

Obecné zastupiteľstvo 

A) Schválilo 

Vo veciach plnenia úloh štátnej správy v zmysle ustanovenia §6 ods. 2 a § 11 dos. 4, písm. g) 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, v zmysle § 16 

zákona č. 181/2014 Z.z. o volebnej kampani a o zmene a doplnení zákona č. 85/2005 Z.z. 

o politických stranách a politických hnutiach v znení neskorších predpisov Všeobecne záväzné 

nariadenie obce Poniky č. 4/2015 o umiestňovaní volebných plagátov 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 12 Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  5/2015 o určení výšky 

dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy 

a dieťa školského zariadenia 

Prednosta:  Nič sa nedvíha. 100 % transferu ZŠ s MŠ ŠŽ, 70 %  transferu CVČ, ZUŠ budú 

financované len so sídlom v Ponikách. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  5/2015 o určení výšky dotácie na mzdy a 

prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy a dieťa školského 

zariadenia. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 13 Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  6/2015 o určení výšky 

príspevku na činnosť školy a školského zariadenia 

VZN prítomným predložil prednosta Oc.Ú.. Výška doteraz určených poplatkov z minulých 

období bola zachovaná. Zvyšovala sa len réžia na jedlo o cca 5 centov na jedno jedlo. 

Návrhy: 
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Marek Matuška navrhol zmeniť termín úhrady poplatkov do 15. dňa v kalendárnom mesiaci, 

na základe podnetu rodičov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  6/2015 o určení výšky príspevku na činnosť 

školy a školského zariadenia s návrhom zmeny Mareka Matušku. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 14 Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  7/2015 o určení miesta a 

času zápisu dieťaťa na plnenie povinnej 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č.  7/2015 o určení miesta a času zápisu dieťaťa 

na plnenie povinnej školskej dochádzky 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu 15 VZN obce Poniky č. 8/2015 o nakladaní s komunálnym odpadom 

Starosta: VZN sa ťažko vypracovávalo, zákon je platný a účinný, dlho trvalo kým k nemu boli 

vydané všetky vyhlášky a nariadenia, ešte nie sú ku všetkému vydané. Po komunikácii 

s osobami spôsobilými v oblasti odpadu a právnikom bolo vyhotovené VZN. Navrhujú sa 

zmeny. Nezvyšujú sa poplatky za odvoz komunálneho odpadu. Je našou výhodou vyvážať 

drobný stavebný odpad do vydobytého ložiska Lom Bôrovie. Urobilo sa porovnanie poplatkov 

v mikroregióne. Sme na nízkej úrovni. Nad priemerom sú dve obce. Je tendencia zo strany 

občanov žiadať o vrátenie poplatku za PDO. Ku zberu odpadov bude vykonávaná edukačná 

činnosť- hlásenie v rozhlase, letáky od Mariusu Pedersenu. Už od jari zbierame záhradný 

odpad, čo vykonávajú zamestnanci Obecného úradu Poniky. Kapacita kompostoviska v obci je 

však malá. Je záujem vybudovať väčšie kompostovisko, ak obec získa externé zdroje na 

financovanie výstavby. Licencie na zber odpadu sa budú vydávať v zmysle zákon do konca 

marca. V júni sa potom uzavrie zmluva s OZV. Veľa povinností zostáva na obci, vytvára 

podmienky pre občana. Cieľom je, aby každý občan triedil čo najviac odpadu, tým bude menej 

komunálneho odpadu, tým menej budeme platiť za odpad. Odpad vyzbieraný a zlikvidovaný 

kontrahovanými organizáciami tvorí za rok asi 400 ton. 

Otázky:  

Marek Matuška: kedy sa budú brať kuka nádoby pri množstevnom zbere.  

Božena Bukvajová: v zimnom období je každé dva týždne a v letnom období detto: jedná sa o 

kalendárový zber. Podnikatelia si pri množstevnom môžu požiadať vývoz kuka nádob raz za 4 

týždne. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo 

Vo veciach územnej samosprávy v zmysle ustanovenia § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a ustanovenia § 80 ods. 7, § 81 ods. 3, ods. 

8, ods. 18 písm. b) zákona č. 79/2015 Z. z. o odpadoch a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov sa uznieslo na všeobecne záväzné nariadenie o nakladaní s komunálnym odpadom. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 16 Zrušenie VZN č. 2/2011 o verejnom poriadku 

Predložil prednosta. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Skonštatovalo, že 
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spoločenské vzťahy, týkajúce sa verejného poriadku upravené vo všeobecne záväznom 

nariadení obce Poniky č. 2/2011  o verejnom poriadku (ďalej len „nariadenie“) sú už upravené 

v súčasnej platnej právnej úprave vyššej právnej sily – zákonom, v dôsledku čoho ustanovenia 

nariadenia nezodpovedajú zákonom. 

B) Zrušilo 

všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č. 2/2011 o verejnom poriadku.  

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 17 Čerpanie rozpočtu obce Poniky od  januára do 8.12. 2015 

Predložila Božena Bukvajová. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Berie na vedomie 

čerpanie rozpočtu obce Poniky za obdobie od  januára do  8. decembra  2015. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 18 Návrh rozpočtu obce Poniky na rozpočtované obdobie 2016, 2017, 2018 

Predložila pani Mrázová. Rozpočet je vyrovnaný v zmysle platnej legislatívy. Prejednaný vo 

finančnej komisii a v komisii  školstva. Boli zapracované požiadavky poslancov. Stanovisko 

k návrhu rozpočtu predložila hlavná kontrolórka obce – odporúča prijať návrh rozpočtu: 

Dotazy: 

Ing. Roman Resl: požiadal vysvetliť položky: 

Údržba budov – 46 000 eur, na ktoré budovy.  

Viera Mrázová: jedná sa o budovy Kultúrny dom Ponická Lehôtka, budova obecného úradu 

a budova materskej školy vo výške spoluúčasti na dotácii 7 299 eur., obvodné zdravotné 

stredisko. Navrhnuté finančné prostriedky sa budú čerpať podľa potreby sa budú čerpať podľa 

schválených projektov.  

Starosta: Presné sumy na údržbu budova vygeneruje verejné obstarávanie. Zmena v položkách 

bude vykonávaná cez zmeny rozpočtu. Pri KD PL nevieme koľko bude spolufinancovanie.  

Predpokladom je však získať na financovanie externé zdroje. 

Ing. Roman Resl: zariadenie na komunálnu údržbu vo výške 35000 eur. Na čo konkrétne je 

určená táto položka. Starosta obce: bude sa jednať o malé zariadenie typu multikáry, 

s príslušenstvom: napr. pluh, kefa, vysávač, kosačka s košom. Cena je predbežná. Verejné 

obstarávanie vygeneruje presnú cenu. 

Ing. Roman Resl navrhovali sme kúpiť frézu.  

Viera Mrázová – fréza bola na skúšku v minulom zimnom období . Sneh fúkalo na cestu a do 

záhrad, kde sa sťažovali vlastníci.  

Ing. Roman Resl dotazoval som sa na frézu, nakoľko je problém s čistením multifunkčného 

ihriska, keď napadane viac snehu. 

 Riaditeľka: keď napadne veľa snehu, treba multifunkčné ihrisko vyčistiť.  

Starosta: ak je to potrebné kúpia sa do základnej školy lopaty.  

Ing. Roman Resl: nezdá sa mu suma na komunálnu údržbu, je potrebné ju znížiť.  

Ing. Peter Matula do špecifikácie predmetu zákazky ohľadne  obstarania komunálneho stroja 

budeme môcť zasiahnuť? 

Starosta: áno.  

Starosta: pán  poslanec Resl pripravíš špecifikáciu predmetu opisu zákazky? 

Ing. Roman Resl: nie.  

Starosta: má záujem niekto  iný z poslancov. Prihlásil sa Ing. Peter Matula. 

Ing. Roman Resl: rekonštrukcia budov – 40 000 eur kapitálové výdavky na čo konkrétne sú 

určené.  
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Starosta: na obecný úrad je spracovaný stavebný projekt, každý z poslancov sa môže prísť 

pozrieť aj každý z občanov ak o to požiada. Na rekonštrukciu KD PL ešte nie je spracovaný 

projekt. 

Marek Matuška: rekonštrukcia KD PL  bude prebiehať v rokoch 2016,2017,2018 ?  

Starosta: predpoklad áno. 

Ing. Roman Resl navrhol doplniť do rekonštrukcie budov – výstavba nových budov. Aby bolo 

navrhnuté prefinancovanie dvoch akcií – zariadenie pre seniorov a telocvičňa. 

Ing. Roman Resl navrhol na roky 2017.2018 pripraviť návrh financovania výstavby 

zariadenia  pre seniorov a telocvične. Účinnosť uznesenia bude platná k schvaľovaniu 

rozpočtu na rok 2017, 2018.  

Termín november 2016.  

Starosta navrhol poslancom aby poverili pána poslanca Resla na vypracovanie projektov na 

zariadenie pre seniorov a telocvičňu.  

Ing. Roman Resl: viem sa na tom podieľať len v oblasti financovania cez odporúčania 

finančnej komisie. Zároveň navrhol vytvoriť dve pracovné skupiny: jedna zariadenie pre 

seniorov a jedna telocvičňa 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Stanovisko hlavnej kontrolórky obce Poniky k návrhu rozpočtu obce Poniky na roky 2016, 

2017, 2018 

B) Schválilo 

Rozpočet  obce Poniky na rozpočtované obdobie 2016, 2017, 2018 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

Rozpočet  obce Poniky na rozpočtované obdobie rokov 2016, 2017, 2018 

C) Schválilo 
Návrh poslanca Ing. Romana Resla: na roky 2017, 2018 pripraviť návrh financovania výstavby 

zariadenia pre seniorov a telocvične, pričom účinnosť uznesenia bude platná k schvaľovaniu 

rozpočtu na roky 2017, 2018, t.j. v novembri 2016. 

Hlasovanie: 7/0/2/ 

Zdržali sa 2: Roman Meško, Ing. Alena Ježeková 

 

K bodu č. 19 Informatívna správa o voľbách do NR SR v roku 2016 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o voľbách do NR SR v roku 2016. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

 

K bodu č. 20 Požiadavky a návrhy poslancov z ich volebných obvodov 

Michal Šávolt: odozvy občanov na stromy v evanjelickom cintoríne a rodný dom Štefana 

Žáryho. Vie, že obec koná ale žiada obecný úrad aby sa to riešilo rýchlejšie, aby sa niečo 

nestalo. Obyvatelia chcú podrobnejšie informácie o aktivitách obecného úradu, nie všetci majú 

prístup na internet, kde sú zverejnené podrobné informácie ObZ. 

Marek Matuška: požaduje lepšie čistenie cestnej komunikácie pred areálom AGRO-PONIKY,s 

r.o.. Komunikácia bola celá zanesená a znečistená. Je možnosť požiadať, aby to vyčistili 

dôkladnejšie, aby nevznikli kolízie nehody. 

Nové osvetlenie. Pri štarte a vypínaní stále blikajú min. 6 krát. 

Ing: Roman Resl: nemá požiadavky 

Mgr. Petra Slávová: požaduje oprava cesty do katolíckeho cintorína. Sú tam výmole, dať tam 

štrk. 
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Dušan Hrčka: požaduje vymaľovať Kultúrny dom Ponická Huta a upraviť chodník do 

predmetného kultúrneho domu. 

Ondrej Bukvaj: nemá požiadavky 

Ing. Peter Matula: na Námestí Mateja Kosca bol v detskom parku  je potrebné  na jar opraviť 

oporný múr.  

Starosta obce: v rámci projektov revitalizácie časti obce Ponická Lehôtka sa oprava uskutoční. 

Ing. Alena Ježeková: nemá požiadavky 

Roman Meško: nemá požiadavky. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 
požiadavky a návrhy poslancov z ich volebných obvodov. 

B) Požiadalo 

Termín: do najbližšieho zasadnutia ObZ 

Zodpovedný: starosta obce 

 

K bodu č. 21 Diskusia 

Do diskusie sa prihlásili: 

p. Lakatošová:  

Pán starosta tento diskusný príspevok je adresovaný tebe. Ide o spôsob a princíp akým chceš 

aby môj manžel Jozef Lakatoš odišiel z práce rok pred dôchodkom. Peniaze si zaslúži. Za 40 

rokov, ktoré odrobil, pomohol obci aj ľuďom. Ľudia ho majú radi. Prečo si súhlasil s hŕstkou 

ľudí, ktorí majú svojské záujmy. Manžel si všetku prácu vykonáva, nemám pocit, že by si 

neplnil povinnosti. Dokonca pracoval aj keď bol práce neschopný. Odíde aj sám nemusíte ho 

vyhadzovať.  

Starosta: nie som lekár pána Lakatoša, neviem aký je jeho zdravotný stav. Ja nikoho nemôžem 

vyhodiť. Nie je pripravená ani zmena organizačnej štruktúry Obecného podniku lesov. Ja som 

podotkol že zamestnanci, ktorí budú prepustení z organizačných dôvodov dostanú odstupné 

v zmysle zákona a k tomu možnú odmenu. Je pripravený návrh na organizačnú zmenu?  

Ing. Peter Matula(konateľ OPL): ešte nie.  

Ing. Josef Machala (člen dozornej rady OPL): ešte nie je. 

Starosta: máme 5 horárov a dva lesné obvody. Na OPL je v tejto profesii prezamestnanosť. 

Lakatošová nechajme to na prírodu.  

Ing. Peter Matula: rozprávali sme sa že dozornej rade predložíme návrh na zmenu organizačnej 

štruktúry. Zatiaľ nie je nič schválené. Nikomu nešla žiadna výpoveď. 

p. Kaľavská: chce sa opýtať keď sa ukončí ver. osvetlenie, svetlo, ktoré bolo im osvetľovalo 

cestu  k hore k domu, teraz je cesta  zatemnená. Poprosíme jedno svetlo ešte na kopec. Starosta: 

ešte sa budú svetlá nastavovať.  

p. Kaľavská: otázka na Ing. Petra Matulu v akom stave je dotazník ohľadom dodávky vašich 

surovín – kálané drevo.  

Ing. Peter Matula: na rok 2016 s plánuje ťažba buka, ak ho bude dostatok a ak bude pracovná 

sila budú prvé palety. Ťažba si 800 kubíkov.  

p. Kaľavská: rozprávalo sa o možnosti zakúpenia mikrobusu. Plánuje sa v budúcom roku takáto 

položka do rozpočtu ?  

Ing. Josef Machala: prevádzkovať mikrobus je značne nákladné, náročné z hľadiska ceny 

a legislatívy. Je otázka koľko to auto najazdí, musí byť školený vodič. Vždy si je to lepšie 

požičať, objednať. 

p. Piarová: už po tri zimy si objednala kálané drevo v cene 83 eur za jednu paletu plus dovoz 

40 eur zo Slovenskej Ľupče. 

Všetky studne ste povyhadzovali a niektorý deň bola zastavená voda, preto vás prosím 

o odpredaj studne na Hornej ulici, ktorá bude pre celý horný koniec. Ja to zaplatím. 
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p. Hromada: sa informoval  o odpredaji pozemku, na ktorý  bol daný predbežný súhlas v roku 

2014. Aj napriek žiadosti nedostal žiadne stanovisko k tejto veci, či s tým poslanci ObZ súhlasia 

alebo nie. Navrhuje podať vyjadrenie do budúceho zasadnutie ObZ. Jedná sa o  výstavbu 

prospešnú pre celú obec. K zariadeniu pre seniorov: staviam v B.B. senior centrum, treba zvážiť 

všetko za a proti. V obciach do 5000 obyvateľov znáša obec všetky náklady. Vec je väčšinou 

stratová. Na stave musí byť min 80 ľudí, čo činí 1200 eur mesačne na jedného umiestneného. 

Je potrebné si to poriadne premyslieť.  

Starosta: doručím všetkým poslanom zápis zo stretnutia s pani advokátkou Linkešovou 

a pánom prednostom. Je tam všetko vysvetlené. Nie je stále doriešený výrub stromov na lesnej 

ploche cca 6000 m2 vo vlastníctve Obce Poniky – susedný pozemok s pozemkom firmy 

Crossier s.r.o., ktorá žiada o jeho odkúpenie  

Marek Matuška: chceli by sme sa tam ísť pozrieť. P. Hromada: kedykoľvek. P. Hromada 

navrhol termín kedykoľvek do 23.12.2015.  

Marek Matuška: mne tento termín nevyhovuje. 

Termín obhliadky stavby po 5. januári 2016. 

K bodu č. 22 

Záver 

Na záver starosta obce poďakoval prítomným za účasť a spoluprácu a ukončil 10. riadne 

zasadnutie ObZ.  

 

Zapisovateľka:   Ing. Jana Ondrejková  .................................................. 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Alena Ježeková  ..................................................  

 

       Ing. Peter Matula   .................................................. 

 

Starosta obce:    Ing. Ján Beňo   ..................................................  

 

 
 

 


